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Bouwbedrijf Pennings BV viert dit jaar haar 150-jarig jubileum. Pennings was altijd 
een familiebedrijf, maar sinds 1991 maakt de onderneming deel uit van Koninklijke 

BAM Groep. Alle kenmerken van het familiebedrijf van oprichter Gerardus Pennings 
zijn echter onveranderd, volgens directievoorzitter Ronnie Hauwé;

daarvan getuigt de hechte cultuur, de nuchtere mentaliteit én de locatie waar
het ooit begon, Dorpsstraat 4, Rosmalen.  

Wij Willen 
vooroplopen

en het
verschil maken

‘Bouwbedrijf Pennings is zeer breed georiënteerd’, 
vertelt Hauwé. ‘Wij zijn actief binnen de segmenten 
woningbouw en utiliteitsbouw. Al decennialang 
zijn we een belangrijke speler bij revitalisering, 
herindeling en verduurzaming van retail, daarnaast 
bouwen en verduurzamen we kantoren en verzorgen 
we complete inbouwpakketten. Ook bouwen we 
woningen, het liefst binnenstedelijk gestapeld. En 
voor meerdere woningbouwcorporaties renoveren 
en verduurzamen we woningen. Een divers pakket, 
dus. Als je vraagt aan onze medewerkers waarom 
zij graag bij Pennings werken, krijg je beslist het 
antwoord: dankzij de familiecultuur en de grote 

diversiteit aan projecten. Onze opdrachtgevers vind 
je dan ook onder beleggers, ontwikkelaars, overheden 
en woningcorporaties. Jaarlijks deden we altijd zo’n 
500 woningrenovaties. Dit jaar 800 en in 2024 gaan 
we voor de 1.000. Vijftien jaar geleden kwam er 
binnen de woningbouw verduurzamen bij. De vraag 
was indertijd: ‘Als je toch gaat renoveren, maak het 
dan meteen maar duurzaam’. Nu is het verzoek 
andersom: ‘Ga verduurzamen en doe er meteen 
onderhoud bij!’ De vraag is momenteel veel groter 
dan we als bouwend Nederland aankunnen, althans 
de partijen die daarin gespecialiseerd zijn, zoals wij. 
Als we meer vakmensen zouden hebben, zouden 

Ronnie Hauwé
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‘ We beWegen 
mee met de 
conjunctuur 
en de economie, 
terWijl We 
onze identiteit 
behouden’

‘ door het klimaatakkoord en 
onze ervaring in revitalisering 
en herindeling van 
Winkelcentra, gecombineerd 
met de ervaring van 
verduurzaming van vastgoed, 
hebben Wij de stap kunnen 
zetten op de relatief nieuWe 
markt van het verduurzamen 
van retail-panden’

we veel beter aan de vraagexplosie kunnen voldoen 
om vastgoed te verduurzamen en veel meer dan die 
1.000 woningen kunnen oppakken, die voor volgend 
jaar op onze agenda staan.’

Waar zijn die vakmensen? 
‘Die zijn er niet’, antwoordt Hauwé. ‘Aanwas 

van geschikt personeel is de grootste uitdaging 
binnen onze branche. Ik ben ervan overtuigd dat 
Nederland een verkeerde afslag heeft genomen door 
de LTS indertijd af te schaffen. Elf- en twaalfjarigen, 
die timmeren leuk vinden, worden te weinig 
gestimuleerd in wat ze leuk vinden en goed kunnen, 
maar daarentegen voorgehouden dat er geen brood 
te verdienen valt als je met je handen wilt gaan 
werken. Dus kiezen ze een andere branche en na ‘t 
VMBO gaat een deel door naar het MBO. Gebrek 
aan stimulatie voor een praktisch beroep, zoals 
timmerman, berust op een zeer groot misverstand. 
Een vakvolwassen timmerman kan wel degelijk een 
prima boterham verdienen! Van de vakopleidingen 
komen per jaar veel te weinig jonge mensen van 
school om onze bouwregio te voorzien. Hoewel 
inmiddels wordt erkend dat enige minachting van 
praktische beroepen niet gepast was, halen we 
de achterstand van ruim tien jaar nooit meer in. 
Noodgedwongen bouwen we met gemotiveerde 
vakmensen uit onder meer Polen, Roemenië en 
Bulgarije; voldoende eigen personeel borgt de 
kwaliteit die wij willen bieden.’

Ligt het Klimaatakkoord ten grondslag aan 
de vraagexplosie naar verduurzaming? 
‘Beslist. Want sinds het Klimaatakkoord van 

Parijs, waarin eindelijk goede afspraken zijn gemaakt 
dat ook wij als bouwers en vastgoedeigenaren ons 
steentje moeten bijdragen aan hetgeen we op onze 
aarde achterlaten, zijn ook retail-eigenaren nu 

verplicht te gaan verduurzamen waar het voorheen 
niet per se nodig was. Voor die tijd verhuurde een 
retail-eigenaar zijn locatie, zonder zich al te druk te 
hoeven maken over installaties en energieverbruik. 
Die zorg lag bij de huurders. Maar dit is dus 
veranderd sinds het Klimaatakkoord. Daarbij komt 
dat pensioenfondsen en verzekeraars nu zekerheid 
op papier willen hebben met betrekking tot hun 
investering in duurzame objecten. Dit heeft tot 
gevolg dat de beleggers in retail, Europawijd, in de 
gaten hebben dat zij nu actie moeten ondernemen, 
wil hun bestaande portefeuille waarde behouden. 
Door het Klimaatakkoord en onze ervaring in 
revitalisering en herindeling van winkelcentra, 
gecombineerd met de ervaring van verduurzaming 
van vastgoed, hebben wij de stap kunnen zetten op 
de relatief nieuwe markt van het verduurzamen van 
retail-panden.’

Is Pennings uniek of redelijk uniek wat 
betreft deze combinatie? 
‘Ja, zeker! Doordat het specialistisch werk 

is, hebben wij in retail-land relatief beperkte 
concurrentie. We zien dat onze opdrachtgevers, 
veelal institutionele beleggers, zowel de kleinere 
(verduurzamings-)projecten als ingrijpende 
revitaliseringen van grote winkelcentra, zeker niet aan 
alle aannemers toevertrouwen.’ 

Wat is jullie aanpak?
‘Maatwerk! Samen met de opdrachtgever 

bekijken we wat de beste keuzes zijn voor het 
betreffende object en op welke wijze we dat met zo 
min mogelijk overlast kunnen realiseren. Hoe gaan 
we in de winter zorgen dat de kou niet naar binnen 
komt en in de zomer de warmte buiten blijft? Hoe 
gaan we zorgen dat er per object zo min mogelijk 
energie nodig is? En de energie dié nodig is, hoe 
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kunnen we die zo energiezuinig en milieuvriendelijk 
mogelijk opwekken? ‘Duurzaam’ is trouwens een 
begrip met meer dan één betekenis. Als wij het 
hebben over verduurzamen van vastgoed bedoelen 
wij deze drie hoe-vragen, die ik net noemde. We 
merken overigens dat deze expertise enorm wordt 
gewaardeerd. We zijn met één partij al zo ver dat we 
een raamovereenkomst hebben om haar complete 
retail-portefeuille te verduurzamen. En volgende 
gesprekken staan al op stapel.’

Is het niet gevaarlijk om altijd ‘ja’ te 
zeggen?
‘Zeker is dat gevaarlijk, want we hebben al 

moeite genoeg om voldoende personeel te hebben 
en te houden voor hetgeen nu in de agenda staat. 
Maar doordat binnen de woningbouw momenteel 
het aantal projecten sterk afneemt door stijgende 
bouwkosten en stijgende rente, ontstaat er een 
verschuiving van personeel. Niet dat ‘verhuizen’ van 
woningbouw naar het verduurzamen van retail voor 
al onze mensen even makkelijk is, maar we zijn als 
Pennings groot geworden mede dankzij teamgeest. 
We bestaan nu 150 jaar en dat is onder meer 
gekomen doordat we altijd hebben gezorgd dat we 
doen wat goed is: goed voor Pennings, goed voor 
onze mensen en daarmee voor onze relaties. Om 
deze reden verschuift nu de focus wat meer richting 

verduurzaming, zonder het segment complexe 
woningbouw of andere segmenten te verlaten. En 
als je bereid bent hierover open te communiceren, 
snappen al onze medewerkers dat prima en werken 
zij daar van harte aan mee. We leren van elkaar. 
We krijgen weer andere inzichten. En, ook heel 

belangrijk, we maken plezier met elkaar. Dat werkt. 
Zo tonen we flexibiliteit en bewegen we mee met 
de conjunctuur en de economie, terwijl we onze 
identiteit behouden.’

Hoe wil Pennings bijdragen aan 
een duurzaam en aantrekkelijk 
winkellandschap van de toekomst? 
‘Niet anders dan we al doen. We zetten onze 

kwaliteiten en kennis maximaal in om bij te dragen 
aan die verduurzamingslag. Sinds twee jaar hebben 
we in ons duurzaamheidsjaarplan opgenomen dat 
wij onze opdrachtgevers actief stimuleren om bij het 

‘ aanWas van geschikt personeel is de 
grootste uitdaging binnen onze branche’

maken van (ontwerp)keuzes milieu mee te nemen 
als extra afweging naast de gebruikelijke afwegingen 
tijd, kwaliteit en geld. Dat kan ook, omdat we 
overwegend vanaf de ontwerpfase bij hen aan 
tafel zitten. Ter illustratie. Bij het bouwen van een 
object waren de vragen in relatie tot gevelbekleding 
altijd: ‘Is deze leverbaar, hoe snel, hoelang duurt de 
montage, wat is de kwaliteit en wat kost het?’ Op 
basis van deze argumenten werd de keus gemaakt. 
Nu is de extra vraag: ‘Wat is de impact op het 
milieu? Hoe wordt de gevelbekleding geproduceerd? 
Kunnen we het materiaal er over vijftien jaar afhalen 
en hergebruiken? Als we niet kunnen hergebruiken, 
hoe wordt het te zijner tijd dan ontmanteld? Is het 
tegen die tijd milieuonvriendelijk afval of is het te 
recyclen?’ Milieuvragen stellen we niet alleen aan 
onze opdrachtgevers, maar ook aan onze eigen 
mensen wanneer zij keuzes maken voor oplossingen. 
Het onderwerp milieu begint binnen ons bedrijf 
meer en meer te leven. Dat vind ik zo mooi om 
te zien. Als Pennings hebben we deze aandacht 
voor duurzaamheid ook nodig voor ons eigen 
voortbestaan. Wij zijn niet het type bedrijf dat achter 
de meute aanloopt; wij willen juist vooroplopen en 
het verschil maken. Onze opdrachtgevers weten dat 
en mede hierom zijn zij onze vaste relatie.’

Ronnie Hauwé Passage Het Rond, Houten

Winkelcentrum De Ellekoot, Veenendaal

Vershof Het Rond, Houten


